
 

Protokół Nr XV / 07 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 18 grudnia 2007r. 
 

XV Sesja Rady Powiatu odbyła się 18 grudnia 2007r. w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek 1 (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu). 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1100, a zakończyły ok. godz. 1330. Obrady otworzył i 

prowadził Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński.  

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę p. Stanisława Czajkę, Wicestarostę p. 

Jana Rochewicza oraz pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę 

Bartkowską, Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, radcę prawnego p. Macieja 

Sikorskiego, kierowników jednostek powiatowych oraz naczelników wydziałów starostwa 

powiatowego, a także zaproszonych gości (lista obecności gości stanowi załącznik nr 2).  

Ad. 2 

 Stwierdzenie quorum. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 

quorum przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały (lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 3). Nieobecny był radny Zbigniew Ziejewski.  

Ad. 3    

Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę radnego Marka Arentowicza. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za jej przyjęciem. W głosowaniu wzięło udział 

15 radnych. Za głosowało 14 radnych. Kandydat wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

Na salę obrad weszła radna Jolanta Szulc. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do porządku. Uwag nie było. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad.   

Głosowało 16 radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 



 2 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad poprzedniej sesji był radny Zbigniew 

Ziejewski. Przewodniczący poinformował, że radny Ziejewski nie uczestniczy w dzisiejszej 

sesji, ale złożył stosowne oświadczenie. Przewodniczący odczytał oświadczenie (załącznik nr 

5). 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu. W głosowaniu 

wzięło udział 16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu.  

Sprawozdanie z prac Zarządu za okres od 14 listopada do 11 grudnia br. odczytała p. Ewelina 

Kwaśniewska (załącznik nr 6). 

Starosta poinformował, że wpłynęło podziękowanie od gminy Sępopol za udzieloną pomoc 

finansową oraz od Komendanta Powiatowego PSP za dofinansowanie zakupu manekina 

ratunkowego. Starosta odczytał podziękowania (załącznik nr 7 i 8). Następnie poprosił p. 

Komendanta Marka Szczecha o przedstawienie kilku informacji na temat zakupu manekina 

ratunkowego. 

P. Szczech poinformował, że środki na zakup manekina treningowego do resuscytacji oraz 

zestawu ran do pozoracji zdarzeń, przekazał samorząd powiatowy i samorząd miasta. Sprzęt  

ten będzie służył m.in. do podnoszenia umiejętności strażaków w zakresie udzielania 

pierwszej pomocy poszkodowanym w wypadkach drogowych. Może być także 

wykorzystywany do przygotowywania prezentacji w szkołach. P. Komendant powiedział, że 

chciałby zaprezentować możliwości sprzętu i ewentualnie na jednej z pierwszych sesji w 

nowym roku przedstawić pokaz ratownictwa medycznego z wykorzystaniem nowego sprzętu. 

Przewodniczący powiedział, że radni chętnie skorzystają z tej propozycji. 

Następnie poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania. 

Radna Szulc powiedziała, że ma pytania związane ze szpitalem. Zapytała dlaczego z 

dyrektorem SP ZOZ zawarto umowę cywilnoprawną. Do tej pory dyrektorzy samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej musieli być zatrudnieni na umowę o pracę.  

Zapytała również, dlaczego wynajęto pomieszczenia szpitala spółce tylko na dwa miesiące. 

Starosta wyjaśnił, że w ostatnim czasie Zarząd poręczał kredyty dla spółki i SP ZOZ. W 

związku z uruchomieniem kredytów, w miesiącach listopad i grudzień SP ZOZ potrzebował 

więcej środków. Dlatego na ten okres zwiększono stawkę czynszu. Dyrektor przedstawił dziś 

Zarządowi symulację na ten temat. W styczniu Zarząd wróci do „starej” stawki – 1 zł. plus 
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VAT. Taka stawka ma obowiązywać przez cały 2008r. Środki wystarczą na pokrycie kosztów 

spłaty kredytu. Zostanie ok. 10 tys. zł. na dostosowanie Poradni Chorób Płuc i Gruźlicy do 

wymogów. Starosta poprosił Dyrektora Szpitala p. Jana Karwowskiego o odpowiedź na 

drugie pytanie p. radnej dotyczące umowy. 

P. Karwowski poinformował, że zasady zatrudniania dyrektorów samodzielnych publicznych 

zakładów opieki zdrowotnej reguluje ustawa o zakładach opieki zdrowotnej. W tym 

względzie przepisy nie zmieniały się, cały czas jest mowa o umowie o pracę lub umowie 

cywilnoprawnej. Wymóg zatrudniania na umowę o pracę dotyczy ordynatorów, a nie 

kierowników jednostek. 

Radna Szulc zapytała o koszt wynajmu m2 pomieszczeń w budynku przy ul. Grunwaldzkiej. 

Zapytała czy Zarząd przewiduje udzielanie ulg w opłatach za wynajem. Powiedziała, że 

wiadomo jaka jest obecnie zaliczka za koszty eksploatacyjne za m2 . Zapytała jaka będzie 

łączna kwota, po zliczeniu zaliczki i planowanej kwoty czynszu. 

Starosta wyjaśnił, że Wydział Mienia przygotowuje pełne informacje dla Zarządu na ten 

temat. Na pierwszym posiedzeniu w styczniu Zarząd zajmie się tą sprawą, a radni otrzymają 

informację w materiałach na sesję w styczniu. Starosta powiedział, że ogólnie może 

poinformować Radę, że Zarząd zdecydował iż stawka czynszu nie ulega zmianie (12 zł. plus 

VAT co daje razem 14,64 zł. za m2). Zarząd ustalił również, że należy skończyć z ulgami dla 

podmiotów, ponieważ nie można dokładać do budynku i jednocześnie w niego inwestować. 

Wszystkie podmioty medyczne, które od I kadencji miały zastosowaną ulgę, teraz tych ulg 

nie będą miały. Jednostki powiatowe tj. PUP, PCPR są na umowie użyczenia. Podobnie 

Poradnia Chorób Płuc i Gruźlicy. Pozostałe podmioty będą płacić normalną stawkę, poza 

organizacjami tj. Związek Emerytów czy Stowarzyszenie Ludności Pochodzenia 

Niemieckiego które będą korzystać z umów użyczenia, ponieważ nie osiągają żadnych 

dochodów. Koszty eksploatacyjne są wyliczane na podstawie kosztów ubiegłorocznych plus 

wskaźniki wzrostu. Robiono analizę kosztów kotłowni. Starosta dodał, że w materiałach 

sesyjnych w styczniu radni otrzymają szczegółowy wykaz na temat najmu pomieszczeń, także 

na temat kosztów kotłowni. W takich miejscowościach jak Kisielice czy Łukta cena gigadżula 

jest niższa o 4 zł., ale wpływ na to ma fakt, że pod jedną kotłownię podłączonych jest wiele 

budynków. Starosta powiedział, że głównym celem jakim kierował się Zarząd podejmując 

decyzję o zmianie kotłowni z węglowej na biomasę, była ekologia. Po wstępnym zliczeniu 

kosztów okazało się również, że w sezonie ogrzewania peletem były one niższe o ok. 10 tys. 

zł. niż w sezonie ogrzewania węglem.  
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Radny Ryszard Figurski powiedział, że do przetargu są również wystawione pomieszczenia 

kuchenne w Zespole Szkół w Nowym Mieście. Stawka za m2 jest taka sama jak za 

pomieszczenia budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Metraż tych pomieszczeń wynosi 123, co 

daje czynsz w wys. 1.800 zł., bez kosztów eksploatacyjnych. Radny powiedział, że biorąc pod 

uwagę dyskusję na wczorajszym posiedzeniu komisji na temat jakości dowożonych posiłków 

do internatu i szpitala, informacji że posiłki są zimne, powstaje pytanie: jeżeli znalazłby się 

ktoś z miejscowych przedsiębiorców, kto chciałby wynająć te pomieszczenia, czy możliwe 

byłoby obniżenie stawki najmu.  

Starosta powiedział, że na posiedzeniu komisji temat ten był szeroko omawiany. Starosta 

informował radnych o tym, że rozmawiał z dyrektorem szpitala, z pracownikami Zespołu 

Szkół i osoby te nie potwierdzały tych informacji. Z kolei radna Katarzyna Trzaskalska 

informowała, że Szkoła Podstawowa w Montowie też korzysta z posiłków dowożonych przez 

brodnicki Caritas. Z jej informacji wynika, że zupy są ciepłe, ale ziemniaki czy niektóre z  

dodatków są chłodne. Być może wynika to z odległości od Brodnicy, skąd dowożone są 

posiłki. Komisja Oświaty w styczniu ma zająć się tym tematem, zaproszeni będą 

przedstawiciele szpitala, szkoły oraz Caritasu. Jeżeli chodzi o wynajem pomieszczeń w ZS, 

oferty mają być składane do 2 stycznia. W specyfikacji jest mowa o tym, że osoba 

zainteresowana wynajmem musi przede zainwestować w pomieszczenia i przystosować je do 

wymogów Sanepidu. Według ogólnej oceny potrzeba na to ok. 150 tys. zł. (łącznie z 

wyposażeniem). Jeżeli taka osoba zgłosi się, to dyrektor szkoły może rozmawiać na temat 

ewentualnych obniżek. Na zakończenie Starosta poinformował, że stawka za pomieszczenia 

jest taka sama dla wszystkich lokali administrowanych przez starostwo. 

Radna Szulc zapytała, że Zarząd i dyrekcja szkoły mają plan „B”, jeżeli nikt się nie zgłosi do 

przetargu. Czy rozważano możliwość wydzielenia i sprzedaży części pomieszczeń, bo 

wiadomo, że łatwiej prowadzi się działalność jeżeli jest się właścicielem lokalu.       

Starosta powiedział, że on jest przeciwny sprzedaży pomieszczeń w budynku znajdującym się 

w kompleksie szkolnym. Wiadomo, że na terenie szkoły obowiązuje zakaz spożywania 

alkoholu, więc nie można sobie wyobrazić, że w pomieszczeniach po kuchni ktoś otworzy 

kawiarenkę z winem czy drinkami. Starosta powiedział, że ma plan „B”. Rozmawiał z p. 

Dyrektor Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej i Marszałkiem Województwa, żeby 

pomieszczenia przystosować i urządzić w nich bibliotekę z prawdziwego zdarzenia, m.in. z 

dostępem dla osób niepełnosprawnych. Pani dyrektor podoba się lokalizacja, tylko nie wie 

czy Marszałek przekaże pieniądze na modernizację pomieszczeń czyli ok. 200-250 tys. zł. 
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Starosta podejmie wspólnie z p. dyrektor rozmowy z Marszałkiem. Jego zdaniem byłoby to 

dobre rozwiązanie. 

Radna Szulc powiedziała, że jeżeli na przystosowanie pomieszczeń na potrzeby kuchni 

potrzeba ok. 150 tys. zł., to dlaczego na przystosowanie pomieszczeń dla biblioteki - aż 250 

tys. zł.  

Starosta odpowiedział, że chodzi o stworzenie biblioteki z prawdziwego zdarzenia, takiej jaka 

jest w Elblągu, z porządnym archiwum, wyposażeniem komputerowym itd.  

Radna Szulc powiedziała, że w tej sytuacji można pożegnać się z pomysłem, żeby w 

pomieszczeniach tych powstała kuchnia z prawdziwego zdarzenia, która świadczyłaby usługi 

na naszym terenie.  

Starosta powiedział, że radna nie uczestniczyła w posiedzeniu komisji, na których padł 

wniosek radnego Buzanowskiego odnośnie sfinansowania z pieniędzy powiatu remontu 

pomieszczeń, po to aby w tych pomieszczeniach taka kuchnia powstała. Jest to więc kolejny 

pomysł za zagospodarowanie pomieszczeń. Na pewno źle się teraz dzieje, że posiłki są 

dowożone z zewnątrz. Lepiej byłoby, gdyby kuchnię prowadziła firma z naszego terenu. 

Jeżeli jednak chodzi o wielkość stawki, Caritas jest konkurencyjny. Wiadomo bowiem, że 

przetargu trzeba wybrać najtańszą ofertę.  

Radny Julian Stasiuk powiedział, że w ubiegłym roku był pacjentem nowomiejskiego szpitala 

i nie zdarzyło się żeby że posiłki są zimne. Taka sytuacja może mieć miejsce np. w przypadku 

awarii samochodu, ale generalnie się to nie zdarza. 

Starosta zaproponował, aby w tej sprawie krótko wypowiedzieli się dyrektorzy placówek. 

Dyrektor Zespołu Szkół p. Barbara Przeradzka – Martko powiedziała, że nie ma zastrzeżeń do 

jakości dowożonych posiłków. Stawka wynosi ok. 13 zł., więc nie jest duża. Posiłki są ciepłe, 

do posiłku dodawane są owoce, jogurty. Posiłki są zróżnicowane, wystarczające, aby 

zaspokoić potrzeby żywieniowe młodzieży. Być może posiłki nie są rewelacyjne pod 

względem smakowym, nie jest to jedzenie domowe, ale za 13 zł. nie można oczekiwać 

rewelacji. Wszelkie próby rozmowy z nowomiejskimi restauratorami zaczynały się od stawki 

18 zł., a takiej stawki nie zaakceptuje młodzież z internatu. Dodała, że nie było zastrzeżeń 

dotyczących ciepłoty posiłków.  

Dyrektor Szpitala poinformował, że posiłki do szpitala są dowożone w termoportach, które 

zamknięte trafiają od razu na oddziały i tam są wydawane pacjentom. Jakość posiłków 

podlega od razu ocenie. Jeżeli są jakieś zastrzeżenia, to na bieżąco są zgłaszane. Przypadki 

takie zdarzają się jednak bardzo rzadko. Informacje, że posiłki są zimne i niesmaczne, 
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dyrektor uważa za nieprawdziwe. Z posiłków korzystają też pracownicy szpitala i oceniają je 

jako b. dobre, wystarczające.     

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że w takiej ilości żywionych osób zawsze znajdzie się 

ktoś, komu nie będą one odpowiadały.  

Radna Trzaskalska powiedziała, że skoro dyrektorzy zapewniają, że wszystko jest w 

porządku, bezcelowe jest, aby zajmowała się tym Komisja Oświaty.   

Przewodniczący powiedział, że sytuację należy monitorować i jeżeli coś się wydarzy 

niepokojącego, wówczas zajmie się tym komisja. Następnie zapytał czy są jeszcze pytania do 

sprawozdania. 

Radna Szulc powiedziała, że ma być wydanych 1000 egzemplarzy książki „Przyroda powiatu 

nowomiejskiego”. Radna zapytała o sposób jej dystrybucji. 

Starosta poinformował, że poprzednie wydanie zostało nieco zmienione. Wydanie publikacji 

było dofinansowane ze środków WFOŚ. Wiadomo, że nie można jej sprzedawać. Podobnie 

jak poprzednim razem, publikację otrzymają radni, zostanie też przekazana do szkół i gmin,. 

Będzie wręczana podczas wizyt w powiecie gości z zewnątrz oraz jako nagroda w różnego 

rodzaju konkursach. Pierwsze wydanie było bardzo dobre, a drugie ma być jeszcze lepsze. 

Poprzednie 600 egzemplarzy szybko się rozeszło, świadczy to o tym, że publikacja jest dobra.  

Radna Szulc powiedziała, że nie rozumie podejmowania uchwały dotyczącej zagrożenia 

ptasią grypą. Każda uchwała musi być wykonana. Radna zapytała jak ta uchwała ma być 

wykonana.  

Radny Lech Czajkowski powiedział, że z pytań zadawanych przez radną Szulc wynika, że 

należałoby zmodyfikować prace Rady. Zadawane pytania są takie same jak na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Fakt, że radna w nich nie uczestniczyła, to jej sprawa. Ale w tej sytuacji 

powinna się zapoznać z protokołem, albo zasięgnąć informacji o czym rozmawiano na 

posiedzeniu, po to by uszanować czas całej Rady. 

Starosta wyjaśnił, że wykonanie uchwały dotyczy działania Zarządu polegającego na 

przesłaniu jej do Wojewody, Ministra Rolnictwa itd.    

Radna Szulc powiedziała, że byłoby zrozumiałe, gdyby to była petycja, a nie uchwała. 

Przewodniczący powiedział, że jest to uchwała intencyjna. 

Radna Szulc powiedziała, że nie ma jeszcze protokołu z wczorajszego posiedzenia. Dodała, 

po każdej komisji dowiaduje się co było omawiane. Jej zawód nie zawsze pozwala 

uczestniczyć w komisjach, nie zawsze jest dyspozycyjna. Raz na jakiś czas zdarzy się, że nie  

może uczestniczyć w posiedzeniu, ale może się spotkać każdego. Radna dowiadywała się co 

było na komisjach i kwestie przez nią podnoszone nie były wczoraj poruszane, w takiej 
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formie i w taki sposób. Radna poprosiła, aby nie wprowadzać w błąd opinii publicznej, że ona 

marnuje komuś czas. 

Radny Czajkowski powiedział, że radna ma prawo wnioskować do przewodniczących 

komisji, których jest członkiem, o zwołanie osobnych posiedzeń komisji i wyjaśnienia na nich 

wszelkich wątpliwości. Na część pytań zadawanych na sesji można też udzielać odpowiedzi 

na piśmie, żeby nie przedłużać obrad. 

Przewodniczący powiedział, że weźmie to pod uwagę. Następnie zapytał czy ktoś chce 

jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Radny Jan Czapliński wystąpił z oświadczeniem dotyczącym używania odpadów z przemysłu 

meblarskiego jako paliwa do pieców. Treść oświadczenia stanowi załącznik nr 9. 

Radna Trzaskalska zaproponowała, aby treść oświadczenia zamieścić na stronie internetowej 

starostwa, przekazać do gmin, do prasy lokalnej czyli szerzej upublicznić jego treść. 

Starosta zapytał czy chodzi o to, aby było to stanowisko Rady Powiatu. 

Radna Trzaskalska powiedziała, że powinien to być apel Rady do mieszkańców powiatu.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze wnioski, zapytania. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

Informacja z realizacji Programu Współpracy Powiatu Nowomiejskiego z 

organizacjami pozarządowymi  

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali informację na piśmie (załącznik nr 10). 

Zapytał czy są do niej pytania. Pytań nie było. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2007r. 

Przewodniczący poinformował, że na komisjach p. Skarbnik obszernie omówiła zmiany w 

budżecie. Zapytał czy są pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Z sali obrad wyszła radna Szulc. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XV/105/07 (załącznik nr 11) podjęto 

jednogłośnie. 
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Ad. 10  

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2008r. zgodnie z 

uchwałą Rady Powiatu w NML z dnia 24 października 2006r. w sprawie procedury 

uchwalania budżetu: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

b) odczytanie opinii Komisji Budżetowej 

W zastępstwie nieobecnego na sesji Przewodniczącego Komisji Budżetowej p. Zbigniewa 

Ziejewskiego opinię komisji (załącznik nr 12) odczytał Wiceprzewodniczący Komisji p. 

Ryszard Figurski. 

Na salę obrad weszła radna Szulc. 

Starosta zaproponował, aby z opinii wykreślić zapis mówiący o pozyskiwaniu środków z  

Funduszu Spójności, ponieważ dotyczy on głównie dużych jednostek samorządu lokalnego, z 

dużymi budżetami. 

P. Skarbnik powiedziała, że takiego określenia używa się, nawet w uchwale Rady Powiatu 

jest o tym mowa.  

Starosta wycofał swój wniosek.  

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

P. Skarbnik przedstawiła treść opinii (załącznik nr 13).  

W trakcie odczytywania opinii z sali obrad wyszedł radny Czapliński.  

P. Skarbnik poinformowała, że uwagi RIO dotyczące utworzenia rezerwy na realizację zadań 

z zakresu zarządzania kryzysowego zostały uwzględnione.   

d) odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Komisji  

Stanowisko Zarządu (załącznik nr 14) odczytał Starosta. 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 

Przewodniczący poinformował, że komisje nie wniosły żadnych poprawek do projektu 

budżetu. Zaproponował, aby przejść do realizacji ostatniego punktu procedury uchwalania 

budżetu. 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu na 2008r.  W głosowaniu wzięło udział 15 radnych (ustawowy skład Rady 
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Powiatu – 17 radnych). Uchwała nr XV/106/07 (załącznik nr 15) została podjęta 

jednogłośnie.  

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie akceptacji wartości jednego punktu dla 

pracowników samorządowych zatrudnionych w Zespole Szkół Rolniczych w NML. 

Radna Szulc zapytała dlaczego w materiałach jakie otrzymali radni, na jednej stronie jest treść 

uchwały z uzasadnieniem, a na drugiej treść uchwały z parafką radcy prawnego. Czy jest to ta 

sama treść. 

Starosta wyjaśnił, że treść uchwały jest ta sama, a tylko w momencie parafowania jej przez 

radcę, nie było dopisanego do niej uzasadnienia. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radna Szulc zwróciła uwagę, że w uchwale jest mowa o tabeli wynagrodzeń, a takiej radni 

nie otrzymali w materiałach. 

P. Sekretarz poinformował, że stawka podstawowa się nie zmieniła. Zmieniła się tylko 

wartość jednego punktu. 

Starosta powiedział, że za chwilę każdy radny otrzyma brakującą tabelkę.  

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Przewodniczący wznowił obrady. W przerwie rozdano radnym tabelę miesięcznych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego w ZSR w NML (załącznik nr 16). 

Po przerwie nieobecny był radny Czajkowski 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do uchwały. Pytań nie było. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XV/107/07 (załącznik nr 17) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w NML. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę 

nr XV/108/07 (załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie.    

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zagrożenia ptasią grypą. 

Przewodniczący zaproponował, aby głos zabrał Powiatowy Lekarz Weterynarii p. Jan. B. 

Liedtke. 

Na salę obrad wszedł radny Czajkowski. 
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P. Liedtke poinformował, że jest siedem ognisk ptasiej grypy. Jutro jest spotkanie z 

inicjatywy p. Starosty z wójtami, przewodniczącymi rad gmin, hodowcami drobiu. Na terenie 

powiatu jest ok. 500-600 tys. sztuk drobiu, na wypadek utylizacji straty finansowe byłyby 

bardzo duże. Największe straty poniesie jednak nasze państwo, dlatego że stało się 

znaczącym producentem drobiu. W związku z tym, że Polska nie jest zagłębiem 

żywnościowym dla bloku wschodniego, jest nadprodukcja i nadwyżki żywności. Sprawa 

zagrożenia ptasią grypą jest monitorowana. W przypadku wykrycia ogniska choroby, 

najważniejsza jest logistyka. W ciągu 24 godzin trzeba zutylizować i zdezynfekować ognisko, 

natomiast w ciągu 48 godzin należy w promieniu 3 km dokonać utylizacji całego drobiu. 

Gdyby doszło do wybuchu ptasiej grypy np. w Gwiździnach, to sytuacja jest do opanowania, 

ale gdyby w Nowym Mieście, to praktycznie nie da się tego zrobić. A najważniejsze jest to, 

żeby nie dopuścić do rozniesienia się choroby, szybko zlokalizować jej źródło, zutylizować 

stado i zdezynfekować miejsce.  

Przewodniczący podziękował za informacje i przystąpił do odczytywania projektu uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Uchwałę nr XV/109/07 (załącznik nr 19) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
Odpowiedzi na wnioski udzielono na bieżąco. 

Starosta w imieniu Zarządu podziękował za jednogłośne przyjęcie budżetu na 2008r. 

Zapewnił, że Zarząd Powiatu będzie się starał „pomnażać złotówki”, pozyskiwać jak 

najwięcej środków z zewnątrz. Wyraził nadzieję, że pod tym względem rok 2008 będzie 

lepszy od 2007. Następnie poprosił, aby radni zaakceptowali fakt, że materiały na ostatnią 

sesję otrzymają przed samą sesją. Poinformował, że przed sesją nie będzie wspólnego 

posiedzenia komisji. Ostatnia sesja odbędzie 28 grudnia o godz. 12, o godz. 14 będzie toast 

noworoczny. Następnie złożył wszystkim świąteczne życzenia. 

Radny Czajkowski zaproponował, aby radni zaakceptowali w głosowaniu propozycję, aby 

materiały były rozdane na sesji.  

Przewodniczący powiedział, że będzie to sesja nadzwyczajna. 

Radca prawny p. Maciej Sikorski poinformował, że określona procedura wysłania materiałów 

obowiązuje w przypadku sesji zwyczajnych, w przypadku sesji nadzwyczajnych tego 

obowiązku nie ma. 
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Ad. 15 

 Sprawy różne. 

Przewodniczący odczytał pismo z Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim 

(załącznik nr 20). Poinformował, że pismo przekazano radcy prawnego. Teraz należy 

poczekać na opinię.  

Następnie zapytał czy ktoś pragnie zabrać głos. 

Radny Wacław Jabłoński zapytał co aktualnie dzieje się z linią kolejową Iława – Nowe 

Miasto Lub. – Tama Brodzka. 

Starosta odparł, że linia została zlikwidowana ok. 2 lata temu przez Ministra Transportu. Z 

informacji jakie docierają do Starosty przystąpiono do demontażu szyn od strony dworca. 

Starosta powiedział, że już w poprzedniej kadencji spotykał się z wójtami gmin, z 

przedstawicielami kolei i rozmawiał na temat stworzenia ścieżki rowerowej i zdobycia na ten 

cel środków zewnętrznych. Na spotkaniu dwa tygodnie temu Burmistrz Miasta i Wójtowie 

gmin przez które przebiega linia, dali Staroście ustne upoważnienie do podjęcia rozmów na 

temat przejęcia nasypów przez gminy. Kolej zalega samorządom z podatkiem od 

nieruchomości i chce oddać nasypy w zamian za ten podatek. Na to władze samorządów nie 

chcą się zgodzić. Sprawa warta jest zaangażowania i dalszego prowadzenia rozmów. Gdyby 

udało się zdobyć pieniądze, mogłaby powstać ścieżka rowerowa biegnąca przez piękne 

tereny. Wstępne decyzje należy podejmować szybko, zanim kolej nie zniweluje nasypów. 

Ścieżkę można by wydłużyć w kierunku powiatu iławskiego i brodnickiego, władze tych 

powiatów już otrzymały sygnał w tej sprawie.  

Radny Czapliński powiedział, że w trakcie ostatniego pobytu we Francji dowiedział się, że 

przez powiat nowomiejski przebiega atrakcyjny szlak pielgrzymkowy – Szlak Św. Jakuba. 

Prowadzi on z Hiszpanii aż do Litwy, a w obrębie naszego powiatu prawie pokrywa się z 

trasą zlikwidowanej linii kolejowej. Pomysł zrobienia ścieżki na trasie szlaku ma szansę na 

poparcie w pozyskaniu środków z programów unijnych. 

Starosta dodał, że Dyrektor ds. zarządzania nieruchomościami PKP p. Sufranek jeździł po 

województwie, spotykał się z przedstawicielami gmin i ustalał przebieg linii Św. Jakuba. 

Starosta dodał, że jego zdaniem pomysł zrobienia ścieżki rowerowej jest jedynym możliwym 

w tej sytuacji. 

Przewodniczący jeszcze raz przypomniał, że ostatnia sesja odbędzie się 28 grudnia o godz. 

12.  
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Radny Tomasz Szczepański zapytał jaki jest efekt przetargu na sprzedaż 9 działek przy 

szpitalu. 

Starosta odparł, że do przetargu nie wpłynęła żadna oferta. Zarząd ma dylemat – podniesienie 

terenu, żeby działki spełniały normy budowlane, wymaga zainwestowania pieniędzy. Były 

dwie osoby zainteresowane kupnem całego terenu, ale ostatecznie nie złożyły ofert. Starosta 

powiedział, że ma również pomysł, żeby na dwóch wyższych działkach zrobić lądowisko dla 

helikopterów. W tej chwili helikopter ratowniczy ląduje na stadionie przy ruchliwej drodze 

krajowej.  

Na zakończenie Przewodniczący złożył radnym świąteczne życzenia. 

Ad. 16 

Zakończenie obrad XV Sesji Rady Powiatu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XV Sesji Rady 

Powiatu. 
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